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 Sida 1 

 

Plats:  Stadshuset, stadskansliets mötesrum, Ystadsgatan 3, Ekenäs 

Tid:  Torsdagen  2.10.2014, kl. 13.00-14.35. 
__________________________________________________________________________________ 

Medlemmar:  Ersättare: 

   Stig Nyberg, ordförande   Viva Stenvall   
 (Tenala-Bromarf pensionärer  r.f.)  (Billnäs pensionärsförening r.f.) 

 S. Kannelsuo-Mäntynen, vice ordförande  Pertti Kinnunen  
 (Karjaan-Pinjaisten Eläkkeensaajat  r.y.)  (Karjaan-Pohjan eläkeläiset r.y.) 

 Ulla-Britt Rudnäs   Rauno Kousa 
 (Karis svenska pensionstagare r.f.)  (Ekenäs pensionstagare r.f.) 

 Catharina Hindrén    Inga Björk  
 (Ekenäs pensionärer r.f.)   (Österby pensionärer r.f.) 

 Tor Wernér   Eva Lundell 
 (Karis pensionärer r.f.)   (Pojo Pensionärer r.f.) 

 Isa Forsbäck  
 Raseborgs stad 

 Pirjo Rautiainen 
 Raseborgs stad 

 

Övriga deltagare 

   Carita Björklöf, sekreterare    

   Tove Damén-Wikholm, kosthållschef 

   Kirsi Ala-Jaakkola, äldreomsorgschef  

 
 

 

Paragrafer: §§ 1-7 

 

 

Underskrifter: 

 

Raseborg   2.10.2014 

 

 

 

Stig Nyberg  Carita Björklöf 

ordförande  sekreterare 
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§ 1. Mötet öppnas 

 Mötet öppnades av ordförande Stig Nyberg 

  

 

§ 2. Mötets laglighet och beslutförhet 

  
 Förslag: 

 Mötet konstateras vara lagligen sammankallat och beslutfört. 

  

 Beslut:  

 Godkändes. 

  

§ 3. Godkännande av föredragningslistan 

  
 Förslag:    

 Föredragningslistan godkänns. 

  

 Beslut:   

 Godkändes. 

 

 

§ 4. Kosthållschef Tove Damén-Wikholm informerar om  

 köksfunktionerna och  mattransporterna 

 
 Förslag: 

 Informationen antecknas för kännedom 

 

 Sammandrag av Tove Damén-Wikholms information 

 

-  Äldrerådets har riktat en skrivelse till intern service angående planer på 

att maten skulle köras ut varannan dag nerkyld enligt Cook&Chill 

metoden. Äldrerådet anser att åldringarna har rätt till en god service och 

bör få varm och välsmakande mat hem varje dag. 

- Tove konstaterade, att det inte finns något konkret beslut i frågan ännu, 

utan allt är i planeringsskede. I sista hand är det grundtrygghetsnämnden 

som gör en beställning av Intern Service. 

- På sikt blir det troligen så, att varm mat inte levereras alla dagar, då 

kosthållsstrukturen planeras om och köken i Raseborg minskar. 

- Inte alla klienter vill ha lunchen serverad mellan kl. 12 och 13 som 

gäller idag. Rytmen ser lite annorlunda ut, t.ex. kanske man ätit 
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morgonmål kring 10- tiden, och då vill man ha lunch först kanske kring 

15-tiden. 

- Lättare att vara flexibel med tiderna då man kör kalla portioner än då 

man kör varma. 

- Kundernas önskemål måste tas i beaktande. Idag sköts transporterna av 

vård i hemmet. Här kunde man tänka sig även andra alternativ. 

- Vård i hemmet bör  sköta om att klienter som inte klarar av att värma 

maten själv, får maten uppvärmd.  

  

 Övriga synpunkter och kommentarer: 

 

- Hur är det med näringsinnehållet i maten med Cook &Chill metoden? 

- Näringsförlusten är i stort sett densamma med C&C metoden som när 

man levererar varm mat. Näringsrekommendationerna följs. 

- Hur många storkök blir det med tanke på avstånden inom Raseborg? 

- Ingen beslut fattats ännu. Ärendet bereds till direktionens möte 

22.10.2014.  Konstateras, att enligt åtgärdsprogrammet godkänt av 

fullmäktige, skall en inbesparing inom kosthållssidan göras på ca 10 %. 

- Utdelningsköket skulle klara sig med en person som jobbar 30-35 

tim/vecka och de övriga ca 20 tim/vecka. Åldringshemmen har modern 

utrustning, vilket gör att man inte behöver ha personal  kl. 7 på 

morgonen. Det betyder inbesparingar under veckoslut och vardagar. 

- Hur lönsamt blir det då åldringar som bor på landsbygden får maten 

uppvärmd av personal från hemvården? 

- Maten körs ut som nedkyld tre dagar/vecka. Eftersom alla inte vill ha 

lunch mellan kl. 12-13 går det bra att köra ut också andra tider. 

- Mattransporterna borde ses skilt från vård i hemmets verksamhet. Helt 

andra utomstående kan köra ut maten. Över lag måste man se att 

vårdsbesöket är en helhet och då kan det ingå att värma maten.  

 I huvudsak kunde annan personal än vårdpersonal  värma maten, 

onödigt slöseri med vårdresurser som det nu är. Nytänkande behövs. 

- Hur är det med uppbevaringen? Maten skall rymmas och uppbevaras i 

kylskåp. Har alla mikro för uppvärmning? 

- Portionerna är små (A5-storlek), 2-4 portioner  torde  rymmas i alla 

kylskåp. Eventuellt skaffar kommunen mikro till dem som inte har. 

- Kommer att kännas otryggt de dagar då inget besök görs i hemmet. 

 synd att den ålderskategorin som byggt upp vårt land skall drabbas. 

- Skattemedlen minskar, statskassan blir mindre, personalen minskar. En 

negativ utveckling, borde försöka hålla folk i arbete. 

- Kommunens verksamhet jämförs med marknadsekonomi, ses inte till 

sysselsättningsaspekter, ekonomin styr. 
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Beslöts att Tove återkommer då det finns mer konkret information och 

beslut om kök och mattransporter har fattats. 

  

 

§ 5. Äldreomsorgschef  Kirsi Ala-Jaakkola informerar om 

 Servicehusbyggets  framskridande 

 Indragning av vårdplatser på Mjölbolsta 

 Läget inom hemvården och mobildokumenteringsprojektet. 

 

 Förslag: 

 Informationen antecknas för kännedom.      

  

 - - - - - - - - - -  

Sammandrag av Kirsi Ala-Jaakkolas information 

 

 Kirsi har tillsammans med grundtrygghetschef Jeanette Pajunen gjort  

 studiebesök till  Danmark och bekantat sig med äldreomsorgen där. Bl.a.  

 ingick ett besök i äldreboendet Betaniahjemmet och ett centrum för  

 fritidsverksamhet för äldre. Stället varit ett äldreboende, byggt 1965,  

 olämpligt i dagens förhållande. Det planerades om och gjordes till bl.a. hem  

 för utvecklingsstörda,  daghem för barn, dagcenter, förmånligt boende för  

 ungdomar, som också deltog i verksamheten.  Ett system som både  

 ungdomar och äldre har nytta av.   

 

 Sättet att ta hand om de äldre är verkligen väl. Man försöker bemöta  

 önskemålen från klienterna och göra allt vad man kan för att de skall må  

 bra, och så långt som möjligt få göra de saker som de tyckt om och gjort i  

 sitt aktiva liv. Handlar mycket om attityder, hur vi möter de äldre.  

 

 Hoppas kunna få in influens och nya modeller för verksamheten i den nya  

 serviceboende enheten i Karis.  Utveckla en ny vårdfilosofi från den  

 nurådande. Personalen förbinder sig också i ansökan att jobba på ett annat  

 sätt. 

 

Resurserat serviceboende (boende-enheten i Karis) 

 - Den nya enheten beräknas blir färdig i början på år 2016. 

 - Det resurserade serviceboendet har 64 platser och erbjuder  ca 26 

platser för personer med demenssjukdomar och 26 platser för personer 

med högt fysiskt vårdbehov. Våningarna har bastu och sällskapsrum. 

Första våningen har 12 platser för intervallvård, rehabilitering och 

gruppverksamhet. Finns tillgång till gymnastik/konditionssal, 
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utrymmen för fysioterapi och rehabilitering, träningskök och sociala 

utrymmen.  

 - Balkong som sträcker sig kring hela den U-formade enheten och 

ingärdad gård för utevistelse.  

 - Förhandlingar har förts med Gardberg Center r.f. som också är 

intresserade av att skapa verksamhet för de äldre.  Ett avtal är under 

beredning där staden skulle få planera och ingärda föreningens gård för 

klienternas utevistelse. 

 - Hyreshus för seniorboende skall byggas vid hörnet Köpmansgatan-

Malmgatan. Plats för ca 25 personer.  

 - Handikappvänliga bostäder som möjliggör hemmaboende möjligast 

länge. 

 - Ingen sjukvårdspersonal dygnet runt, vård i hemmet sköter servicen. 

 - I första våningen planeras en bostad, bastu, utrymmen för frivillig 

verksamhet, seniorverksamhet m.m.  

 - Verksamheten i lägenheten  på första våningen, kan ev. användas inom 

intervallvården, fysisk rehabilitering.  

 - Finns stort behov av att erbjuda mera rehabilitering för personer som 

bor hemma. 

 - Målsättningen är att personen skall vara i bättre kondition och hälsa då 

han åker hem. Intervallvården bör inte enbart funktionera  som  

avlastning för anhörigvårdare. 

 - Överhuvudtaget finns det behov av att koncentrera intervallvården. Nu 

är vården utspridd på många ställen. Intervallvården skall vara 

specialiserad. Förutom i Karis-enheten kanske på tre andra ställen.  

  

 Indragning av vårdplatser på Mjölbolsta 

 - Den nya serviceboende-enheten i Karis kommer att ersätta de 

vårdplatser som för närvarande hyrs upp  på Mjölbolsta. 

 - Åtgärdsprogrammet satt stora sparkrav inom äldreomsorgen. 

 - Avdelning 2a (13 platser) dras in helt, 3a och 3b minskas med tre 

platser, totalt 19 platser. Avdelning 2a stängs vecka 40. 

 - Klienterna har flyttats till andra äldreboenden inom Raseborg. Flytten 

gått smidigt, torde vara genomfört per 30.4.15. 

 - Samarbetsförhandlingar förts med hela personalen. Vakanser dras in 

när vikariat är slut.  Ingen blir uppsagd. 

 - Personalen flyttas bl.a. till vård i hemmet  i  Ekenäs och  Pojo, 

Mariahemmet i Pojo.  

 

 Hemvården och mobildokumenteringsprojektet 

 - Mobildokumenteringsprojektet framskrider bra, Pojo-området fungerar 

som pilotprojekt. 
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 - Skolning för huvudanvändarna och arbetsfördelarna inom oktober och i 

början av november för användarna/vårdarna.  

 - Inom Pojo området har man  anhållit om lov för att installera 

elektroniska lås i dörrarna. Ingen nyckel behövs då, utan dörren öppnas 

med mobiltelefon. 

 - Testklienter finns nu i systemet. 

 - Förhandlingar kring anskaffningen av apparatur , Kuntahankinnat Oy 

(ej konkurrensutsättning) och affärskedjan Gigantti. 

 

 Fjärrläkartjänst 

 - Grundtrygghetsnämnden har beslutat att upphandla om fjärrläkartjänst 

för serviceboende-enheterna, åldringshemmen och hemvården.  

Upphandlingschefen bereder förslag till nämnden på basen av inkomna 

offerter.  

 - Stor fördel att alltid ha en läkare som man når, träffar också klienterna 

regelbundet. Varje vecka i kontakt med enheten och kan nås 24 

tim./dygn.  

 - Vid akuta fall behöver man inte kontakta läkarjouren i första hand, 

eftersom läkaren har alla dokument och handlingar angående klienten 

och därför snabbt kan ta ställning till nödvändiga åtgärder. 

 

 I övrigt konstaterades, att seniorrådgivningen har fått positiv respons. 

Nöjda besökare upplever att de fått snabb service och hjälp för sina behov. 

Personalsituationen inom vård i hemmet ser lite bättre ut för tillfället. Finns 

dock brist på sjukskötare och delvis är det problematiskt att få vikarier vid 

sjukledighet. 

 

 Beslut: 

 Informationen antecknades för kännedom. 

   

  

§ 6. Godkännande av protokoll 10.4.2014 

 Protokollet har tidigare distribuerats till medlemmarna och ersättarna. 

 

 Förslag: 

 Äldrerådet godkänner protokollet 10.4.2014. 

  

 Beslut: 

 Godkändes. 
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§ 7. Anmälningsärenden 

 
- Stadsstyrelsen fastställde stadgan för äldrerådet 2.6.2014 § 234, bilaga 

1. 
- Äldrerådets respons på förslaget till direktiv för vård i hemmet, bilaga 

2.  
- Mattransporterna till klienter inom hemvården, äldrerådets skrivelse till 

Intern Service, bilaga 3. 

- Grundtrygghetsnämnden beslöt 28.8.2014 att Raseborgs stad deltar i 

utvecklingsprogrammet för service för de äldre (Kaste) "Hemma, borta 

och hemma." 

- Enhetschef Ann-Catrin Grünn har inbjudit äldrerådet att besöka  

servicehemmet Villa Pentby i Karis. 

- Diskussion kring äldrerådets sammansättning inför nästa mandatperiod  

2015-2016. 

 

 Förslag: 

 Anmälningsärendena antecknas  för kännedom. 

 - - - - - 

 

 Beslut: 

 

Äldrerådets beslöt att tacka ja till inbjudan att besöka Villa Pentby i Karis. 

Alternativa  dagar  26.11., 27.11 och 4.12.  Sekreteraren kommer överens 

med Ann-Catrin Grünn om dagen och meddelar vidare till äldrerådet. 

 

Ordföranden konstaterade,  att man inom föreningarna  bör diskutera vem 

som ställer upp för nästa mandatperiod.  De föreningar som nu fungerat 

som ersättare är i turen att bli ordinarie. Gärna klart till nästa möte i Villa 

Pentby.  

 

I övrigt antecknades  anmälningsärendena  för kännedom. 

 

  

  


